
 

 

Případová studie pro inspiraci 

Co se dozvíte?  

Tato případová studie je o naší první fundrasingové kampani, kterou jsme si troufli udělat. Odvážili jsme 

se oslovit soukromé dárce a připravili si kampaň „POŠLI KOSU KILO“ na jejím konci byl velký úspěch! 

33 individuálních pravidelných dárců 

Kontext: 

Malá, chudá neziskovka ve strukturálně postiženém regionu, která si zatím nikde nasáhla na větší peníze 

a pracovala jen dobrovolnicky. Pracujeme na tom, aby lidé v Karlovarském kraji byli aktivními občany, 

kteří se spolupodílejí na růstu občanské komunity v regionu, osobně se zapojují, vymýšlejí vlastní 

komunitní projekty, sbírky či občanské happeningy. Snažíme se sami být tou změnou, kterou chceme 

vidět ve světě . Snažíme se atraktivním způsobem zapojovat a inspirovat širokou veřejnost. 

Chceme, aby spolu lidé na západě mluvili a spolupracovali, aby mezi nimi rostla vzájemná důvěra 

posilovali se vztahy, aby se občané spolu s námi pouštěli do dobrých činů. Chceme síťovat spolky a 

neformální skupiny mezi sebou a podněcovat je k vzájemné spolupráci a rozvoji dobrovolnictví. 

Popis vybraného problému: 

Náš předseda tvrdí, že je to vyprávění jak příběh pro vnoučata, ale co už. Co se nám na začátku jevilo 

jen jako povinný hashtag (#sodvahou), to se stalo skutečností. Projekt nám přinesl odvahu a my opravdu 

vyrostli!!! Jsme sebevědomí, mnohem známější než kdy před tím a dokonce máme peníze na to, 

abychom si udrželi malou klubovnu v centru města v historickém ŠPALÍČKU - těsně vedle Lavičky 

Václava Havla, kterou jsme si vysnili a taky zrealizovali. Úplně nejvíc ze všeho se nám povedla 

fundraisingová kampaň na podzim roku 21, kdy jsme si vykoledovali 33 pravidelných „KILODÁRCŮ“ . Po 

skvělém kurzu o FR od nadace VIA jsme vymysleli a zrealizovali kampaň  „POŠLI KOSU KILO“, kterou 

jsme na sociálních sítích dokázali „vařit“ dobré tři týdny – od posledního  listopadového týdne až skoro 

do Vánoc. Z našeho velmi zacíleného vaření bylo nakonec 33 pravidelných stovkových dárců, kteří nám 

vydrželi posílat peníze celý rok a  80 % z nich dva roky. Kampaň jsme opravdu s podporou profíků 

vymysleli sami a vytvořili si k ní i plán: co komunikovat, co  jsme zač, jak peníze využijeme. Dostali jsme 

pár užitečných mentorských rad, díky kterým jsme si sice uvědomili, že komunikovat KOS jako „havloidní“ 

spolek nám uškodí u řady potenciálních dárců, protože Havel rozděluje, kdežto šití roušek se tleská, ale 

my si řekli, že tu naši nálepku „havloidní multi kulti sekta“ chceme nést hrdě, a naší donorskou cílovkou 

jsou lidi, co ctí stejné hodnoty jako my! Lidská práva, svobody, demokracie, respekt, laskavost, úcta 

k člověku a jeho životu a taky ta pravda a láska. Cílili jsme na lidi, co nás znají osobně, něco s námi už 

zažili, nějak se s námi namočili, dokonce nám někdy pomohli. První dárci jsme samozřejmě museli být 

my sami - členové KOSa osobně a pěkně tak, abychom byli na našem transparentním účtu vidět. Denně 

jsme vyráběli nový nápaditý status za druhým, snažili se být vtipní a trochu i drzí. Dělali jsme kouzla 



 

 

s Canvou, aby to bylo zábavné a lidé se zasmáli a nakonec se ustrnuli. Jak drsně říká naše členka 

vozíčkářka „na nemocný děti vybereš hned, ale na občanskej aktivismu ti víš co….“. To co nám fungovalo 

skvěle: jít se podívat každý den na účet a jmenovitě na FB každého nového dárce označit a veřejně mu 

poděkovat. Pokud si předem nevyžádal, že nechce! Respektovali jsme to. Dárcům se to ukázalo na jejich 

timelinech a jejich přátelé šli do té party taky, zvlášť ti, kteří nás opravdu znali osobně. Nebáli jsme si 

napsat si o peníze i přímo do soukromých zpráv, třeba starostovi města Chebu. Uvědomili jsme si, že 

celá naše kampaň je o osobních vztazích, které s lidmi máme. O hodnotách, které uznáváme a svými 

happeningy a prací dáváme na světlo. A hlavně o našich obličejích, které jsou tím co brand KOSa dělá! 

Obličeje Jindřicha a Lucie, kteří dostali cenu nadace VIA, se kterými byl veliký rozhovor na aktuálně.cz, 

v Deníku N, a kteří jsou doma ve svém kraji často terčem posměchu, protože jsou to ti sluníčkáři, co 

budou do smrti chudý! 

V té úspěšné kampani jsme prodali i to, jak jsme schopní, když jsme dostali grant od ACF a 

z Karlovarského kraje tehdy uspěly jen 3 organizace. No a nakonec jsme slíbili lidem kafe u nás 

v klubovně, které jim rádi doneseme k posezení u Lavičky Václava Havla, kterou pravidelně natíráme a 

pečujeme o ni. TAK jednoduché se to zdá! ALE NENÍ!! byly to týdny  strávené u facebooku. Neustále 

komentáře, sdílení, děkování, posílání zpráv. Tvorba foto komentářů. Prostě obrovská investice času!!! 

Radost jsme ale měli nejen z peněz, ty jsme očekávali. Přišla velká vlny uznání a podpory tomu, do čeho 

dáváme svůj osobní čas a energii a to jsme nečekali!!! Poprvé jsme viděli že i u nás na západě je řada 

lidí, kteří si váží toho, co děláme. Lidí, kteří si přejí, abychom v tom pokračovali. Mile nás povzbudila i 

podpora z vnitrozemí a hodně si ceníme, že nás svým kilem podporuje třeba i Visegradsky jezdec, 

úžasný občanský aktivista, nebo Adriana Černá z Člověka v tísni a Dan Suchánek z The Tap Tap. 

Všichni jsou naši kamarádi a známe je osobně. Závěrečný highlight tedy zní: dělejte vztahy, říkejte co 

děláte a dělejte co říkáte! Až teprve potom můžete zkusit říkat: Pošlete nám kilo       

Chcete vědět víc?  

Podívejte se na náš FB profil https://www.facebook.com/kosas.cz , napište nám polakova@kosas.cz 

Oblast / kategorie : Fundrasingová/ dárcovská kampaň 

 

V Krásné 30.10. 2022       …………………………………………………… 

       Mgr. Lucie Poláková, místopředsedkyně spolku 

https://www.facebook.com/kosas.cz

